
Jokivarsikumppanien selvitys ja ehdotus 2023-2027 -kauden rahoituksesta 
 
Tässä vielä tarkempia perusteluja sille, miksi ehdotamme 5,55 miljoonaan rahoituskehyksen hakemista 
(josta kuntien osuus olisi 1,11 miljoonaa euroa). 
Kaudelle 2014–2020 rahoitusta haettiin 6 miljoonan euron verran ja sitä saatiin 4,759 miljoonaa euroa. 
Lisäksi toisessa lisäkehysjaossa saatiin 111 250 euroa. Siirtymäkaudelle 2021–22 saatiin 630 000 euron 
kehys. Yhteensä rahoitusta vuosille 2014–2022 saatiin 5 500 250 euroa. Kuntien suora osuus tuesta oli 
951 800 euroa eli noin 17,3 %. Kuntien osuus koko rahoituksesta on 20 %, mutta vuosina 2014–22 kerätyn 
kuntaosuuden määrä jäi pienemmäksi, koska yksittäisten kuntien omissa hankkeissa oleva 
omarahoitusosuus lasketaan myös kuntaosuuteen ja lisäksi Jokivarsikumppaneilla oli jäljellä jonkin verran 
vanhoilta kausilta säästynyttä kuntarahaa. Näin ollen kauden loppupuolella saatuihin kahteen rahoituksen 
lisäykseen ei tarvittu lainkaan uutta kuntarahaa kunnilta. Vuosina 2021 ja 2022 kunnilta ei ole peritty 
lainkaan kuntarahaa, vaikka Leader-rahoitusta on ollut jatkuvasti haettavissa. 
 
Kaikki Jokivarsikumppaneille myönnetty rahoitus tulee käytettyä ja koko siirtymäkauden on jouduttu 
hankkeita ja tukiprosentteja karsimaan. Jo vuosina 2019–2020 hyviä hankkeita oli enemmän kuin mitä 
pystyttiin rahoittamaan, joten viimeisten neljän vuoden ajan Leader-rahoitusta on jouduttu pitämään 
”säästöliekillä” alueen tarpeeseen verrattuna. 
 
Ohjelmakausi 23–27 kestää viisi vuotta, mutta kauden venymiseen jopa seitsemän vuoden pituiseksi on 
hyvä varautua etukäteen. On hyvin todennäköistä, että emme saa hakemaamme summaa; oma arvioni on, 
että summa on lähempänä tuota 4,8 miljoonaa euroa, jonka saimme viime kauden alussa. Tällöin myös 
kuntarahaosuus jää vastaavasti pienemmäksi. Ei kuitenkaan kannata hakea ministeriöstä valmiiksi 
pienennettyä summa, koska melko varmasti rahoitusta myönnetään vähemmän kuin mitä olemme 
hakeneet. 
 
Kuntien maksuosuudet per asukas ovat jonkin verran suurempia kuin päättyneellä ohjelmakaudella. Sen 
lisäksi, että rahoituskauden virallinen pituus on nyt viisi vuotta (seitsemän sijaan), on myös alueen 
asukasluku vähentynyt verrattuna ohjelmakauteen 2014–20 (22). Vähennys on noin 4 000 henkilöä, sillä 
alueemme asukasluku on laskenut noin 2 000 henkilöllä ja lisäksi Tarvasjoen alue siirtyy osana Lietoa Varsin 
Hyvän alueeseen.  
 
Jos kuntien rahoitusosuus jakautuisi aiempaan tapaan asukasluvun suhteessa, olisi jako seuraavanlainen:  
(Kuntaraha per asukas per vuosi 5,29 euroa) 

 


